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 Sammanträdesdag  

 Tisdagen den 31 augusti 2010 

 

 

 

Justerat den 

 

 

 

Ingrid Dalén 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

   

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Göran Gustafson (SRF) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

Inger Svedmyr 

(HSO/Elöverkänsligas förening) 

 Amir Amirriazi (DHR) 

 

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare samt rådets ordinarie 

sekreterare Anita Westergren. 

 

Förhindrade: 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF) 

 

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Efter tillägg under punkten Rapporter godkänns 

dagordningen.    

  

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 10/2010 och lägger det till 

handlingarna. 
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§ 3 Inkomna och utgående protokoll/skrivelser 

Inga skrivelser/protokoll finns att anmäla. 

 

 

§ 4        Ärenden tagna på delegation 

Inga nya delegationsbeslut finns att anmäla. 

 

 

§ 5         Exploateringsnämnden  

Ordföranden går igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden och 

protokollet från nämndens senaste möte. 

 

Med anledning av att exploateringsnämnden vid sitt 

sammanträde den 26 augusti 2010 beslutade godkänna 

exploateringsavtal med Stockhome fastighetsförvaltning AB 

gällande Stockholmsarenan m.m. önskar rådet ta del av 

kvalitetsprogrammet för densamma. Sekretariatet uppdras att 

ordna detta. 

 

Rådet har tagit kontakt med Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsnämnds handikappråd som bevakar frågan om det 

områdesprogram för Aspudden, Midsommarkransen och 

Telefonplan. 

 
 

 

§ 6      Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för nytt 

scenhus för Cirkus vid Hazeliusbacken, del av 

Djurgården 1:1 inom Södra Djurgården,  

 S-Dp 2008-22330-54 

Föredragande: Peter Lundevall   

Svar senast 7 september 2010 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet anser att i det nya scenhuset ska det finnas handikapp-

toaletter i båda planen samt minst två hissar som förbinder de 

två planen.  

 

Trafiksituationen utanför nuvarande entré till Cirkus är 

kaotisk. Det är idag mycket svårframkomligt för alla bilar. 

Rådet önskar hjälp från Trafik- och renhållningsnämndens 

och Stockholm Parkerings handikappråd med att bevaka 



   (7) 

 

3 

trafiksituationen så att tillgängligheten blir tillfredsställande 

för besökande.  

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 

§ 7 Remiss om Motion (2010:14) om skärpning av kraven på 

och uppföljningen av tillgänglighet i samband med 

exploatering av mark  

Föredragande: Jan Lind   

Svar senast 31 augusti 

 

Rådet anser liksom motionären Ann-Margarethe Livh (V) att 

avtalstexterna som reglerar tillgänglighetskraven ska ändras 

från ”bör” till ”ska”, samt att exploateringskontoret ska införa 

stickprovskontroller. 

 

I övrigt ställer sig rådet bakom exploateringskontorets 

yttrande i ärendet. 

 

Rådet förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

§8  Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Enskede Gård 1:1 vid Dalen 9 i stadsdelen Gamla 

Enskede, S-Dp 2009-16676-54 

Föredragande: Carolin Dahlgren   

Svar senast 13 september 2010 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom 

att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta 

inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt 

att både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) 

kan lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar.   
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Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från 

entré och placerade på så sätt att man naturligt passerar 

platsen. Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, 

enhetliga symboler och punktskrift ska finnas på samtliga 

kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje tömning för 

att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. 

 

Rådet förutsätter att två alternativa, tillgängliga utrymnings-

vägar från garaget ordnas att användas i händelse av brand. 

 

Om behov finns av ny transformatorstation påpekar rådet att 

denna ska placeras så att magnetfältet vid husväggen uppgår 

till högst 0,2 mikrotesla. 

 

Rådet tackar för informationen. 
 

 

 

§ 9 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för kv. 

Ejdern i stadsdelen Aspudden, S-Dp 2008-19855-54 

Föredragande: Mats Jakobsson   

Svar senast 30 september 2010  

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet anser att det vore en fördel om transformatorstationen 

kunde flyttas 5 meter västerut för att försäkra att maxvärdet 

om 0,2 mikrotesla inte överskrids vid tomtgränsen. 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom 

att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta 

inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt 

att både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) 

kan lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar.   
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Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från 

entré och placerade på så sätt att man naturligt passerar 

platsen. Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, 

enhetliga symboler och punktskrift ska finnas på samtliga 

kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje tömning för 

att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. 

 

Rådet anser att en gästparkering som är placerad utanför det 

planerade garaget måste ordnas. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

§ 10 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Vattenfallet 2 m.m. i stadsdelen Råcksta,  

 S-Dp 2009-01446-54 

Föredragande: Maria Pettersson  

Svar senast 15 oktober 2010 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom 

att sopnedkast finns i varje trapphus. Om detta inte är möjligt 

bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan 

lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar. 

 

Vid radhus ska hämtning av hushållssopor kunna ske vid  

tomtgränsen. 

 

Rådet anser att småhus i både två plan och tre plan är 

olämpliga för familjer med funktionsnedsatta medlemmar. 

Rådet rekommenderar därför att husen i första hand byggs i 

tvåplan och förbereds för hiss. Om husen ändå byggs i tre 

plan anser rådet att hissen ska gå ända upp till det tredje 

planet samt att terrassen måste göras tillgänglig. 
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Med anledning av de varierande parkeringslösningarna anser 

rådet att det är viktigt att utrymningssäkerheten garanteras för 

människor med funktionsnedsättning, oavsett vilken 

parkeringslösning som tillämpas. Om inte ett fullgott 

sprinklersystem anordnas i garagen bör de förses med en 

brandsäker sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet menar att det är nödvändigt att försäkra att gällande 

gränsvärden för mikrovågsstrålning inte överskrids på de 

föreslagna takterrasserna. 

 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

            

§ 11 Rapporter/Remisser 

  

Ordföranden informerar om kontorets yttrande över 

stadsrevisionens revisionsberättelse med årsrapport 2009. 

 

Ordföranden informerar rådet om stadsbyggnadsnämndens 

beslut den 23 juni 2010 om att bevilja bygglov för nybyggnad 

av en nätstation på fastigheten Åkeshov 1:1 i stadsdelen 

Nockebyhov.  

 

§ 12 Övriga frågor 

Rådet uppdrar till sekretariatet att vidarebefordra frågan om 

handikapprådet vid trafik- och renhållningsnämnden och 

Stockholms stads parkering AB är intresserat av ett 

gemensamt möte angående avfallshantering. 

 

§ 13 Kvarvarande obesvarade frågor 

Rådet uppdaterar sin bevakningslista enligt följande: 

 

 Punkt 6 – Uppföljning av exploateringsnämndens avtal 

med byggherrar och dennes ansvarige för att avtalet 

efterlevs. Punkten aktualiserades under dagens 

sammanträde, den kvarstår. 

 

 Punkt 17 – Ny punkt. Arbeta för att samordna 

funktionerna som ansvarig för tillgänglighetskraven 

enligt BBR och att tillgänglighetskrav i 

markanvisningsavtalet uppfylls. 
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Följande punkt utgår från Bevakningslistan: 

 

 Punkt 19 – Norra Stationsområdet som ett möjligt 

projekt att följa för en handikapprådsreferensgrupp. 

 

 

 

Mötet avslutas kl. 16.20 

  

 

Vid protokollet 

 

 

 Ingrid Mårtenson 
 

 

 


